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1. Goedkeuring verslag 8 februari 2017. 

 

Goedgekeurd 

 

2. Toelichting actieplan gendergelijkheid (door Werner Van Herle, afdelingshoofd 

Preventie & Veiligheid, en Eleen Naessens, projectcoördinator Preventie & 

Veiligheid). 

 

Wegens technische problemen kon de powerpoint presentatie niet geprojecteerd worden en werden de 
krachtlijnen mondeling toegelicht. 
 
 



Krachtlijn 1. Onderzoek om beter zicht te krijgen op de situatie 
Er zijn weinig officiële registraties, maar het komt vaker voor dan officiële cijfers laten uitschijnen weten we 
uit de literatuur. Het project bestaat uit een hotspot analyse, een  literatuur onderzoek, interviews met 
professionals en enquêtes op straat. Op 21/04/2017 zal het onderzoeksrapport klaar zijn.  
 
Krachtlijn 2. Een campagne met de focus op slachtoffers en omstaanders 
Deze campagne heeft als doel om meer aangifte te doen van inbreuken. Hierdoor zullen we ook een beter 
zicht op situatie blijven houden en de aard van het fenomeen in Mechelen beter leren kennen. Naar 
slachtoffers toe is er de boodschap “je mag aangifte doen”. Vaak moeten zij hiervan bewustgemaakt 
worden. Maar er is ook de verantwoordelijkheid voor omstaanders. Hun reactie, van welke aard dan ook, is 
belangrijk om de psychische impact op een later moment te beperken. We weten uit onderzoek dat 
omstaanders beter iets doen dan niets. Voor het ontwerpen van het campagne beeld zal een offerte 
gevraagd worden aan 3 communicatiebureaus. 
 
Krachtlijn 3. Creëren van een meldpunt  
Er is voor gekozen om te werken via 1712, een bestaand nummer voor het melden van geweld. De 
medewerkers die dit punt bemannen hebben immers de nodige expertise en het is een relatief gekend 
nummer. Voor  Mechelen is in het kader van dit project afgesproken om een “Mechelse registratie” te 
bekomen zodat we een profiel kunnen koppelen aan de melders, zicht houden op piekmomenten en 
hotspots. Dit kan de inzet op het terrein van politiediensten helpen (cf. repressieve aanpak – krachtlijn 10). 
 
Krachtlijn 4. filmproject  
In samenwerking met het project-WOLF en Robin Roose, een Mechelse filmmaker, wordt met een groep 
jongeren van H30, WOLF en ROJM een aantal filmpjes gemaakt rond het thema gendergelijkheid. Het 
voorbereidend traject, waarbij jongeren met elkaar overleggen en nadenken over het thema is even 
belangrijk als het eindresultaat. Het zullen ludieke filmpjes worden die het item op een absurde manier 
benaderen.  
 
Krachtlijn 5. Maatschappelijke Oriëntatie: 60 uren cursus binnen inburgeringsaanbod 
Er is binnen het Agentschap Integratie en Inburgering een instrument of een traject ontwikkeld  om ook 
waarden en normen (zoals gender, democratie, …) bespreekbaar te maken in de cursussen. De leerkrachten 
krijgen ondersteuning via intervisiemomenten om deze doelstellingen te realiseren. Dit is verplicht. 
 
Krachtlijn 6. Acties naar het secundair onderwijs  
Het opzet is eenzelfde denkproces als binnen het agentschap integratie en inburgering te organiseren. Dit is 
het meest duurzame omdat waarden en normen in de lessen kunnen worden geïntegreerd. De resultaten 
zullen sterker zijn dan wanneer een training van enkele lesuren door een externe organisatie wordt 
gegeven. We willen stapsgewijs te werk gaan via piloot scholen om de ervaringen daarna in andere scholen 
uit te rollen. 
 
Krachtlijn 7. Charter met Mechelse scholen   
Dit zien we in de vorm van een engagement om daarmee aan de slag te gaan. Maar dit zal nog verder 
concreet gemaakt moeten worden 
 
Krachtlijn 8. jeugdwerk: ROJM en j@m  
De stad heeft een convenant afgesloten met beide organisaties waarin de doelstellingen rond 
meisjeswerking zijn opgenomen. Deze overeenkomsten worden opgevolgd door de jeugddienst (j@m) en 
preventie en veiligheid (ROJM). Het regulier jeugdwerk wordt bereikt via jeugdraad. In november 2016 is er 
op de jeugdraad een workshop georganiseerd rond het thema intimidaties op straat. In april 2017 wordt 
een vervolg workshop georganiseerd. 
 
 
 
 
 
 



Krachtlijn 9.Cultureel aanbod 
Een samenwerking met FURIA op 11/11/2017 tijdens de nationale vrouwendag is in ontwikkeling. De 
organisatie FURIA kijkt ernaar uit om samen te werken met een lokale partner. Op zaterdagnamiddag zullen 
er standen, marktje, ... zijn. Nog afhankelijk van het budget en logistieke mogelijkheden zal vrijdagavond 
een luchtig programma aangeboden worden. Als het niet lukt zoeken we mogelijkheden naar 2018 toe. Op 
zondag zal er een soort “recht op Mechelen” georganiseerd worden (debat rond thema). In maart 2016 liep 
in samenwerking met de bibliotheek de jeugdboekenmaand met als thema “M/V/X”. 
 
Krachtlijn 10. Politioneel en repressief optreden. 
Deze krachtlijn gaat in op het aspect van de dader. Er is een nieuwe ‘tag’ gecreëerd om aan te vinken bij 
opmaak van pv door politie. De bedoeling is om samen met het instituut voor gelijkheid van vrouwen en 
mannen intern bij de politie een campagne op te zetten. Verder zal voor gemeenschapswachten ook een 
intern traject opgezet worden. De bedoeling daarvan is zeer duidelijke instructies meegeven hoe ze moeten 
handelen bij het vaststellen van feiten. Politie zal patrouilles in burger inzetten om heterdaad vaststellingen 
te kunnen maken. De uitbreiding van de ABP maakt verbalisering mogelijk voor feiten van nafluiten, 
naroepen, nalopen en de doorgang belemmeren. De beledigingen en zwaardere vormen van intimidaties 
zullen via strafrechtelijke weg worden behandeld. Hiervoor zijn afspraken met het parket gemaakt op de 
zonale veiligheidsraad. De bedoeling is niet zozeer GAS-boetes opleggen, maar bemiddelingen opstarten via 
de GAS procedure. Dit kan en biedt meer mogelijkheden om daders uit hun anonimiteit te halen en hen aan 
te manen tot het opnemen van hun verantwoordelijkheid tot het herstellen van hun daden (excuses, …). 
 
Verder is er nog aandacht voor het hulpverleningsluik, dat is niet expliciet opgenomen maar is een zeer 
belangrijke piste om op in te zetten. Dit wordt verder ontwikkeld.  
 
Vragen vanuit de commissieleden. 
 
Het Scholenproject: eerst in de klas en daarna verder uit te breiden. Gaat dit niet moeilijk zijn omdat het 
niet gekaderd is in schoolbeleid? 
 
Dat klopt dat het moeilijk is, dit aspect moet nog veel verder uitgewerkt worden. Het draagvlak binnen de 
scholen is uiteraard een zeer belangrijk aspect. We willen geen lessenpakket, maar draagvlak bij 
leerkrachten om ermee te werken. Er zou een klimaat moeten komen dat een school het niet tolereert dat 
dergelijke feiten zict binnen de schoolmuren afspelen en dat er gepast op gereageerd wordt door iedereen 
binnen de school. Dat wordt een zoektocht. 
 
Eventueel zijn er via SMARTSCHOOL mogelijkheden om info mee te geven aan leerlingen en ouders met 
betrekking tot het thema. De commissie vindt dit een goed idee om mee te nemen 
 
Het Cultureel aanbod: Furia en gendergelijkheid dat is één zaak, maar de actie naar of samen met holebi 
gemeenschap is nu niet voorzien?  
 
Dat is nu niet geïntegreerd in het pakket, maar de problematiek is bij hen zeker zo groot aanwezig. Als 
moest blijken dat er echt nood aan is, dan kunnen we dat nog wel meenemen.  
 
Het onderzoek is vooral een exploratief onderzoek? Ja, dat klopt. Het zal ons een vooral een indicatie 
opleveren. Voor diepgaand onderzoek zijn er onvoldoende middelen.  
We moeten wel opletten hoe het onderzoek wordt voorgesteld en gepresenteerd  
 
Tot slot wordt de aanbeveling gedaan om een soort van “genderscan” te maken voor de verdeling man-
vrouw (personeel, bestuursleden, …) zowel binnen de stad als haar satellieten.  
 

 

 Verslaggever: Werner Van Herle 


